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Tento utorok už budeme 
poznať nielen nový 
štatút mesta, ale aj 
zloženie úplne novej 
Rady predsedov komisií 
mestského zastupiteľstva, 
ktorá nahradí doterajšiu 
mestskú radu. Ale poďme 
sa „hrať do vlastného 
piesočku“... Ešte stále 
nemáme redakčnú 
radu. Ako sa rozhodne 
o zložení redakčnej 
rady, je stále otázne. 
Noví poslanci majú 
však na odpolitizovanie 
našich – vašich novín 
jednoznačný názor. 
A tým aj na zložení 
redakčnej rady, kde by 
mali byť predovšetkým 
tí, ktorí si aspoň trochu 
„pričuchli“ novinárčine, 
tlačovému zákonu, etic-
kému kódexu novinára, 
atď. Držím palce všetkým 
kompetentným v novej 
samospráve, ale najmä 
nášmu vydavateľovi 
Mestskému kultúrnemu 
stredisku, aby vyberali 
dobre. Aby sme aj my 
mali čo najskôr nový 
štatút aj nových ľudí, 
ktorí by mali byť nápo-
mocní našim – vašim 
novinám.
 Aj ja si držím palce...
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Plesová sezóna v našom 
meste je v plnom prúde, 

naposledy to bol tra-
dičný Poľovnícky ples, 
záujemcovia o plesanie 

ešte majú možnosť 
na Plese policajtov 

v piatok 15. februára, 
na Farskom plese 

2. marca, kedy plesová 
sezóna končí...

Zimný štadión 
sa bude môcť 
kolaudovať až 
v marci...

V literárnej súťaži 
mladých autorov 
Mladý Jesenský 
získalo ocenenie 
49 žiakov

Predstavujeme 
nových poslancov 
mestského 
parlamentu
– Lucia Bieliková

O rozvoji bánovského hokeja s Pavlikovským

Mestskú radu nahradí Rada predsedov komisií

Bývalý profesionálny 
hokejista Pavlikovský pred-
stavil koncepciu rozvoja 
hokeja na  krajskej úrovni, 
v rámci ktorej sa už rozbehli 
aktivity a  projekty, ako 
napr. Hokejová akadémia 
či Centrum športovania 
pri základných školách. 
Programy sú zamerané 
na podporu pravidelných tré-

ningov hokejových klubov, 
no zároveň aj na všeobecnú 
výučbu korčuľovania žiakov, 
napríklad v  rámci popolud-
ňajších družín. Prvé kroky 
v tomto smere by sa v našom 
meste mohli uskutočniť už 
s  príchodom nového škol-
ského roka. Slovenský zväz 
ľadového hokeja vie byť nápo-
mocný i  zdieľaním infor-

mácií a výziev na projekty, čo 
môže pomôcť pri obstarávaní 
zariadení, napr. potrebnej 
novej rolby, prípadne pri 
zabezpečení energeticky 
úspornejšieho osvetlenia či 
chladenia. Od  rokovacieho 
stola sa zúčastnení presunuli 
na  obhliadku zimného 
štadióna. 

Tlačová správa mesta 

Na  ustanovujúcom zasadnutí 
Mestského zastupiteľstva v Bánov-
ciach nad Bebravou v  decembri 
minulého roka bolo zriadených 
desať komisií ako poradných, 
iniciat ívnych a  kontrolných 

orgánov mestského zastupiteľstva. 
Na  najbližšom zasadnutí MsZ 
v  utorok 29. januára 2019 budú 
volení predsedovia a  jednotliví 
členovia komisií z radov poslancov 
i odbornej verejnosti. Následne sa 

vytvorí Rada predsedov komisií 
MsZ, ktorá sa bude pred plánova-
nými zasadnutiami zastupiteľstva 
stretávať s  primátorku mesta 
a  pripravovať program zasadnutia 
mestského zastupiteľstva. Funkcia 

mestskej rady tak už nebude 
potrebná. Od nového systému ria-
denia samosprávy, ktorý podobne 
funguje i na krajskej úrovni, sa oča-
káva jeho pružnejšie a efektívnejšie 
fungovanie.  Tlačová správa mesta 

R egionálny manažér Slovenského 
zväzu ľadového hokeja aj pre 

trenčiansky región a predseda komisie 
Rozvojového centra hokejového regiónu 
v Trenčíne Richard Pavlikovský sa stretol 
s primátorkou Rudolfou Novotnou, 
zástupcami mesta a bánovského 
hokejového klubu, aby spolu zhodnotili 
súčasný stav hokeja v našom meste.

Neprehliadnite!

Viac informácií o kolaudácii zimného štadióna na 6. strane...  Foto: Alena Borszéková
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Predstavujeme nových poslancov mestského parlamentu – Lucia Bieliková
Mojou osobnou témou je kultúra a jej absencia v meste 
 Čo nám prezradíte zo 

svojho súkromného a  pracov-
ného života?

Som Bánovčanka, vďačná 
za to, že som sa narodila práve tu. 
Súkromie v malom meste často nie 
je až takým súkromím, alebo si ho 
ľudia prifarbujú novými detailmi 
podľa svojho videnia. Toto však 
pravda je: s  dobrým základom 
z  bánovského gymnázia som 
vyštudovala estetiku a  kulturo-
lógiu na UKF v Nitre. V súčasnosti 
pracujem ako asistentka predaja 
vozidiel v súkromnej � rme AUTO 
KOIŠ. Avšak na umenie som vôbec 
nezanevrela. Ako škôlkarku ma 
k  nemu doviedla mamina vypo-
máhajúca vedúcej detského báb-
kového súboru Plamienok, Zuzane 
Varhaníkovej. Neskôr som sa ako 
žiačka Silvestra Lavríka na  ZUŠ 
dostala do  detského divadelného 
súboru Čierny Peter a divadlu sa 
aktívne venujem i  dnes, v  meste 
etablovanom súbore BáPoDi. 
Okrem toho ma však zlákal aj 
tanec, ktorému som sa aktívne 
venovala s  kamarátom chore-

ografom Jurajom Lechom ako 
členka a neskôr umelecká vedúca 
Tanečného divadla Style. Mnohí 
poznajú mňa či mojich blízkych 
a  práve to, že „v  Bánovciach sa 
všetci poznajú“, beriem ako bene� t 
života v malom meste a základ pre 
obnovu komunitného života.
 Aká je vaša angažovanosť 

v politike, resp. v treťom sektore?
Moja angažovanosť vyplýva 

z mojich záľub. Keďže práve oblasť 
kultúry a umenia nie je atraktívnou 
sférou vytvárajúcou zisk v zmysle 
� nančnej hodnoty (zato vytvára 
hodnoty iné), býva častokrát 
nedostatočne dotovaná. Nebu-
deme si klamať, aj v našom meste 
je skôr podvyživená. Preto sa pri 
organizovaní akéhokoľvek podu-
jatia z nevyhnutnosti dobrovoľne 
stávate technikom, moderátorom, 
manažérom, logistom, hovorcom, 
osvetľovačom - skrátka čímkoľvek, 
čo je v danej chvíli potrebné. Ale 
z  presvedčenia a  odhodlania to 
nerobím len ja sama. Ktokoľvek by 
tvrdil, že dobrovoľníctvo v meste 
neexistuje, mýli sa, je tu mnoho 

aktívnych ob-
č a n o v.  S o m 
vďačná za  ľudí, 
ktorí vstúpi l i 
do  môjho života 
približne pred 
rokom a  kto-
rých  mnohí už 

poznajú ako občiansku iniciatívu 
Pre Bánovce. Je to skupina aktív-
nych ľudí, so širokým spoločným 
odborným záberom, ktorých spája 
angažovanosť, aktivita a presved-
čenie, že k zlepšeniu nášho okolia 
môže prispieť každý z nás. Minulý 
rok som sa tiež stala súčasťou orga-
nizačného výboru multižánrového 
festivalu TU ŽIJEM! Stala som sa 
tlačovou tajomníčkou festivalu. 
Od roku 2004 som členkou Zboru 
pre občianske záležitosti.
 Do  volieb ste išli s  neja-

kými predsavzatiami... O  čo 
najviac sa počas štyroch rokov 
budete usilovať?

Do volieb som išla, lebo verím, 
že komunálna politika sa dá robiť 
slušne, koncepčne a  transpa-
rentne. Záleží mi na komunikácii, 

jej úroveň je vonkajším znakom 
vyspelosti spoločnosti. Rešpek-
tujem generáciu, ktorá svoje pod-
nety či sťažnosti podáva cez MsÚ 
osobne alebo telefonicky, nemô-
žeme však prehliadať ani pokrok 
komunikačných technológií a ich 
možností, zavedenie „smart“ rie-
šení je preto nutnosťou. Chceme 
žiť v modernom meste, zavedenie 
aplikácií na zber, triedenie a spätné 
hodnotenie podnetov od občanov, 
nie je drahým, ale účinným 
riešením. Pre mňa intenzívnou 
témou je aj zavedenie participatív-
neho rozpočtu, ktorý sa osvedčil 
už v mnohých mestách. Demokra-
ticky umožňuje priamo občanom 
zapojiť sa do  rozhodovacieho 
procesu o prerozdelení verejných 
prostriedkov. Nevyhneme sa ani 
téme odpadového hospodárstva 
a  ochrany (skôr záchrany) život-
ného prostredia. S  vytváraním 
podmienok pre život aj pre ďalšie 
generácie pre mňa súvisí aj tvorba 
rôznych oddychových zón v meste, 
komunitných miest na sídliskách, 
vrátenie života na  námestie, či 

prepojenie zaujímavých miest 
mestským korzom. Nápadov je 
veľa a  navzájom spolu súvisia. 
A mojou veľkou osobnou témou je 
kultúra a jej absencia v meste. To, 
že sa MsKS snaží robiť kultúru, no 
v nekultúrnych priestoroch, ich ctí, 
avšak všetci cítime, že to niekde 
kríva. To, že učitelia a  žiaci ZUŠ 
suplujú a  vyplňujú rokmi vznik-
nuté diery a zachraňujú kultúrnu 
česť mesta, je obdivuhodné. To, že 
v našom meste absentuje výstavný 
priestor, koncertný priestor, že 
nemáme múzeum, kino či diva-
delnú sálu, je poľutovaniahodné. 
Toto je projekt nie na  jedno 
volebné obdobie, toto vyžaduje 
koncepciu a  vytrvalosť všetkých 
zainteresovaných. Na záver by som 
sa chcela poďakovať občanom, 
ktorí ma podporili a prejavili mi 
dôveru. Tu to nekončí, zaujímame 
sa o váš názor, buďte, prosím, mne 
i mojim kolegom nápomocní, pod-
netní, kreatívni. My všetci žijeme 
v  tomto meste, my všetci sme 
jeho súčasťou, my všetci tvoríme 
Bánovce nad Bebravou.  (r)

Mesto Bánovce nad Bebravou v zmysle povin-
ností vyplývajúcich zo zákona č. 135/1961 Zb. 
o  pozemných komunikáciách v  znení neskorších 
predpisov zabezpečuje na  svojom území zimnú 
údržbu (ZÚ) miestnych komunikácií. V  záujme 
zefektívnenia výkonu ZÚ môžu občania mesta 
nahlasovať aktuálne miesto (ulica, číslo domu 
prípadne aktuálnu fotogra� u) a pripomienky, sme-
rujúce k  odstráneniu prípadných nedostatkov vo 
výkone ZÚ na tel. čísle 159, prípadne 038 / 7629 148 
alebo poslať na email udrzba@banovce.sk.  (MsÚ)

Voľ by prezidenta 
Slovenskej republiky 
sa konajú v  sobotu   16. 
marca 2019   od  7.00 
do  22.00 h. Ak v  prvom 
kole volieb ani jeden 
z  kandidátov nezíska 
nadpolovičnú väčšinu 
platných hlasov voličov, 
bude sa druhé kolo 
volieb konať v sobotu  30. 

marca 2019   od  7.00 h. 
Právo voliť prezidenta 
SR má občan Slovenskej 
republiky, ktorý má právo 
voliť do  Národnej rady 
SR, t.j. občan Slovenskej 
republiky, ktorý najne-
skôr v deň konania volieb 
dovŕši 18 rokov veku. Viac 
informácií o  voľbách náj-
dete na www.banovce.sk.

Zimná údržba - nahlasovanie podnetov

Voľby prezidenta SR
budú 16. marca, 
druhé kolo 30. marca

Bezdomovci 
v mrazoch?

Po  minulotýždňo-
vých silných mrazoch 
nás aj tento týždeň čakajú 
veľmi nízke teploty. 
Každoročne sa najmä tí 
sociálne cítiaci občania 
mesta pýtajú, ako sa dá 
pomáhať bezdomovcom. 
Aby sa nestalo, tak 
ako pred pár rokmi, 
keď aj v  našom meste 
bezdomovec zamrzol... 
Na  facebooku Bánovské 
noviny sme žiadali 
občanov, aby dali vedieť, 
ak takúto skupinu, resp. 
jednotlivca niekde videli. 
Zatiaľ sme nemali žiadnu 
odozvu. O  informácie 
sme koncom minulého 

týždňa požiadali aj 
náčelníka Mestskej 
polície v  Bánovciach 
nad Bebravou Rastislava 
Fodoru. Tu je jeho 
odpoveď: „Momentálne 
v  týchto mrazoch neevi-
dujeme v meste žiadnych 
bezdomovcov, ktorý by 
nemali kde spať. Tri osoby 
bez domova sú v nemoc-
nici, väčšina odišla 
do Kláštora pod Znievom, 
kam chodievajú každú 
zimu, a  pár ich chodí 
prespávať do  nocľahárne 
v  Trenčíne. Ostatní, ak 
tu ostali, tak prespávajú 
u kamarátov, zatiaľ vieme 
iba o jednom.“  (ab)
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Dobrovoľná požiarna 
ochrana (DPO) Slovenskej 
republiky je špecializovaná 
verejno-prospešná organi-
zácia, ktorá svojou činnosťou 
vytvára zlepšené podmienky 
pre zabezpečovanie úloh, 
ktoré vyplývajú z  právnych 
noriem o  verejnej správe 
a  obecnej samospráve. 
Spolupracuje so starostami 
a  zastupiteľstvami, pomáha 
obciam najmä v  oblasti 
prevencie, výcviku a  súťaži 
DHZ a  DHZ obcí a  vyko-
náva praktickú a  teoretickú 
odbornú prípravu členov 
DHZ. V Územnej organizácii 
(ÚzO) Bánovce nad Bebravou 
pracujú v organizačnej štruk-
túre Dobrovoľnej požiarnej 
ochrany: 27-členný územný 
výbor (ÚzV), 13-členné 
predsedníctvo ÚzV, troj-
členná kontrolná a  revízna 
komisia, vrátane pomocných 
komisií. V  priebehu roka 
2018 došlo k  niekoľkým 
zmenám v  zložení pléna 
a komisií. Za odstupujúceho 
predsedu výcvikového štábu 
Petra Brachu bol za  nového 
predsedu výcvikového štábu 
zvolený Branislav Darmo, 
za  člena výcvikového štábu 
Martin Korbel a  za  člena 

pléna Dušan Adamička 
Mimoriadne dôležitými 
zložkami je 9 okrskových 
výborov, ktorých činnosť nie 
je rovnaká. 

Dobrovoľné hasičské 
zbory (DHZ) si aj v minulom 
roku vhodne dopĺňa l i 
výzbroj a  výstroj, v  rámci 
územnej organizácie bolo 
DHZ odovzdaných 19 
protipovodňových vozíkov. 
Významnou uda losťou 

v  roku 2018 bolo aj druhé 
kolo výzvy na rekonštrukcie 
hasičských zbrojníc. Celkovo 
bude v okrese zrekonštruova-
ných 24 hasičských zbrojníc. 

V apríli minulého roka 
základnú prípravu absolvo-
valo 28 členov DHZ obcí, 

celkovo základnú prípravu 
už absolvovalo 271 členov 
DHZ obcí a  budeme v  nej 
pokračovať aj v tomto roku. 
Celkom bolo vyškolených 53 
veliteľov DHZ. V apríli sme 
zorganizovali aj školenie 
na  získanie odbornosti 
hasič III. stupňa, ktorého 
sa zúčastnilo 25 členov 
DHZ, školenie vedúcich mlá-
deže, ktorého sa zúčastnilo 
16 členov DHZ, a  školenie 
a preškolenie rozhodcov. 

V  máji sme v  obci 
Podlužany zorganizovali 
územné kolo celoštátnej hry 
Plameň, ktorého sa zúčast-
nilo 27 družstiev mladých 
hasičov. Súťaž bola zorga-
nizovaná na  dobrej úrovni 
aj vďaka členom domácej 
DHZ. Znovu sa prejavil 

nedostatok rozhodcov, čo 
malo nepriaznivý vplyv 
na priebeh súťaže. Tento rok 
bol postupový a na krajskom 
kole súťaže Plameň v  obci 
Bystričany nás reprezen-
tovali dievčatá z  DHZ 
Libichava, ktoré získali tretie 

miesto. V  mesiacoch máj 
a jún sa konali dve obvodové 
a územné kolo súťaže DHZ, 
ktorých sa zúčastnilo 90 
družstiev. V  októbri ÚzV 
DPO zorganizoval v  Šišove 
jesenné branné preteky 
s  účasťou 21 súťažných 
družstiev. V  okrese bolo 
zorganizovaných celkom 12 
pohárových súťaží dospe-
lých a  6 pohárových súťaží 
mládeže, všetky na  veľmi 
dobrej úrovni. 

 V októbri sa v spolupráci 
s  Okresným riaditeľstvom 
Hasičského a  záchranného 
zboru v  Bánovciach nad 
Bebravou uskutočnilo súčin-
nostné taktické cvičenie pri 
simulovanom požiari lesa 
v obci Slatina nad Bebravou, 
ktorého sa zúčastnilo 125 

dobrovoľných hasičov
(na  foto). Náročné cvičenie 
preukázalo celkové zlepšenie 
pripravenosti členov DHZ 
ale aj potrebu pravidelného 
výcviku. 

 Územná organizácia 
 DPO Bánovce nad Bebravou
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Trenčianski colníci 
v uplynulých dňoch v rámci 
sp olo č ne j  kont rol ne j 
akcie s  policajtmi uložili 
viaceré pokuty v  súvislosti 
s používaním elektronickej 
registračnej pokladnice. 
Najvyššia pokuta bola vo 
výške 2  000 eur, pričom 
súčasne uložili aj zákaz pre-
daja na  72 hodín za  poru-
šenie predpisov v súvislosti 
s používaním elektronickej 
registračnej pokladnice 
(ERP). Išlo o  spoločnú 
kontrolnú a  preventívnu 
akciu policajtov, colníkov 
a  mestskej polície, ktorá 
bola zameraná na kontrolu 
predaja a  podávania alko-
holických nápojov osobám 
mladším ako 18 rokov 
a súčasne na kontrolu dodr-
žiavania predpisov na pou-
žívanie ERP pri predaji 

tovaru alebo poskytovaní 
služieb. V rámci tejto akcie 
zistili colníci nedostatky 
v  súvislosti s  používaním 
ERP v 60 % kontrolovaných 
prípadov. Colníci pri fyzic-
kých kontrolách v prevádz-
kach kontrolujú najmä to, 
či bola prijatá hotovostná 
platba riadne zaregistro-
vaná v  ERP, rovnako ako 
či bol vydaný pokladničný 
doklad. Od  1. júla 2019 
nastanú v  tejto oblasti 
zmeny. Začne platiť systém 
eKasa, teda online napo-
jenie všetkých pokladníc 
na portál � nančnej správy. 
Z  ERP sa stanú online 
registračné pokladnice. 
Viac informácií o  systéme 
eKasa nájdete na  portáli 
� nančnej správy. 

Tlačová správa Colného 
 úradu Trenčín (krátená)

ERP sa stanú online Dot a č ný s y stém 
Trenčianskeho samospráv-
neho kraja v  roku 2019 
prichádza s  viacerými 
novinkami. Od  1. januára 
2019 môžu občania kraja 
predkladať svoje žiadosti aj 
elektronicky, zároveň došlo 
aj k  zníženiu administra-
tívnej záťaže pre žiadateľov.

Prvým dňom roku 2019 
sa opäť otvorila možnosť 
požiadať Trenčiansky 
samosprávny kraj (TSK) 
o  dotáciu, ktorá bude už 
štandardne trvať do  konca 
apríla. Prostredníctvom 
� nančného grantu z  dotač-
ného systému TSK má 
široká verejnosť príležitosť 
počas celého kalendárneho 
roka pripraviť jedinečnú 
kultúrnu, spoločenskú či 
športovú udalosť, prípadne 
využiť získané financie 
na  realizáciu projektov 
z  oblasti sociálneho zabez-

pečenia či vzdelávania 
alebo na  nákup drobného 
vybavenia pre dobrovoľné 
hasičské zbory a krojov pre 
folklórne skupiny. „Žiadať 
o  financie z  dotačného 
systému TSK môžu fyzické 
osoby – podnikatelia, práv-
nické osoby, občianske zdru-
ženia, neziskové organizácie 
či obce a  mestá. Dotácia 
môže byť poskytnutá tomu 
istému žiadateľovi len jeden-
krát v  kalendárnom roku, 
a  to v  maximálnej výške 
50 % z  celkového rozpočtu 
projektu. Maximálna výška 
podpory je 3 300 eur. Dôle-
žité je, aby mal žiadateľ sídlo 
alebo trvalý pobyt na území 
Trenčianskeho kraja alebo 
aby pôsobil či vykonával 
svoju činnosť na  jeho 
území,“ priblížila pod-
mienky Renáta Ozimová, 
vedúca � nančného odboru 
Úradu TSK. Trenčianska 

župa v  rámci dotačného 
systému už druhý rok 
po  sebe prerozdelí medzi 
žiadateľov sumu 300 tisíc 
eur. Veľkou novinkou je 
možnosť podávať žiadosti 
o  poskytnutie dotácie elek-
tronicky prostredníctvom 
Ústredného portálu verejnej 
správy ako službu „vše-
obecná agenda“ pre TSK. 
Žiadosť podpísanú zaru-
čeným elektronickým pod-
pisom tak môžu žiadatelia 
vyplniť a odoslať z pohodlia 
domova bez nutnosti ces-
tovať do  sídla Úradu TSK. 
Po novom sa výrazne znižuje 
aj administratívna záťaž 
pre žiadateľov. „V  prvotnej 
fáze stačí zaslať na  župný 
úrad len žiadosť s  čestným 
vyhlásením a  rozpočtom. 
Jednotlivé doklady, ktoré je 
žiadateľ povinný predkladať 
k  uzatvoreniu o  poskytnutí 
dotácie z rozpočtu TSK, bude 

potrebné doložiť až po schvá-
lení žiadosti,“ doplnila 
Ozimová. Trenčianska župa 
k  tomuto kroku pristúpila 
s  cieľom zjednodušiť pod-
mienky predkladania žia-
dostí o grant, ako aj ušetriť 
žiadateľom � nančné pros-
triedky, ktoré vynakladali 
na  predloženie potrebných 
dokumentov a  potvrdení. 
Teraz tak urobia až vtedy, 
keď im TSK potvrdí poskyt-
nutie finančnej dotácie.
Viac informácií o dotačnom 
systéme TSK nájdete 
na  župnom webe v  sekcii 
Financie, v kategórii Dotácie 
a  príspevky. Požiadať 
TSK o  � nančný príspevok 
verejnosť môže aj prostred-
níctvom grantu Zelené oči, 
Participatívneho - komu-
nitného rozpočtu či grantu 
určeného na  zážitkové 
vzdelávanie.
Tlačová správa TSK (krátená)

Pripravené sú rekonštrukcie 
24 hasičských zbrojníc v okrese

Podmienky pre dotácie z TSK sa zjednodušili

Prvé dva mesiace v roku aj v Dobrovoľných 
hasičských zboroch patria výročným 

členským schôdzam. V súčasnosti pod 
Územnú organizáciu Dobrovoľnej požiarnej 
ochrany v Bánovciach nad Bebravou patrí 
47 Dobrovoľných hasičských zborov s 1587 
členmi. 

Čo nové na radnici
Začiatkom roka a  zároveň funkčného obdobia 

nového vedenia mesta sa uskutočnilo viacero stretnutí 
občanov a zástupcov organizácií mesta s novou primá-
torkou Rudolfou Novotnou:
 opakované rokovania s predsedom TSK Jaroslavom 
Baškom na tému stredných škôl v meste a o priestoroch 
bývalého SOU Zornica pre nové Zariadenie pre seniorov,
 rokovanie s  regionálnou hygieničkou MUDr.  Ľud-
milou Bučkovou, MPH o  opatreniach na  ukončenie 
prevádzky skladovania hnojív v  mestskej časti Horné 
Ozorovce,
 s novým riaditeľom odboru kriminálnej polície ORPZ 
pplk. Igorom Kľačkom ohľadom bezpečnostných prvkov 
pri vstupe a výstupe z mesta,
 rokovanie s  riaditeľmi základných škôl o  víziách 
posunu vzdelávania,
 predstavenie iniciatívy ZO SZZP č. 4, v rámci ktorej 
bude ich činnosť odprezentovaná na  pôde príbuzných 
organizácií v Londýne,
 stretnutie so zástupcami bánovskej organizácie Jed-
noty dôchodcov Slovenska,
 so zástupcami zamestnávateľov a podnikateľov – spo-
ločnosťou Medline Assembly Slovakia s.r.o., Hüsler Pro-
duktions.r.o. a LKW Komponentens.r.o. o možnostiach 
širšej spolupráce,
 predstavenie pripravovanej publikácie Bánovce nad 
Bebravou a  okolie z  neba spoločnosťou CBS. Vybrané 
letecké fotogra� e je možné si aktuálne prezrieť na výstave 
v MsKS do konca januára 2019,
 s občianskym združením Mesto v pohybe o pokračo-
vaní projektu,
 predstavenie zámeru na vybudovanie tzv. pumptracku, 
čiže športoviska pre skateboardy, kolobežky či bicykle,
 príprava novej Koncepcie rozvoja športu, stretnutie 
s hokejistom Richardom Pavlikovským o podpore mimo-
školských aktivít v  meste i  s  vedením basketbalového 
a futbalového klubu. Tlačová správa mesta 
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 Ako vznikol projekt ODPADni 
z Bánoviec?

Témy nulového odpadu - zero 
waste - sú vo veľkých mestách známe. 
Každý týždeň sa môžete zúčastniť 
diskusií alebo workshopov, ktoré šíria 
osvetu života bez odpadu. V  Bánov-
ciach mi to chýbalo a  rozhodla som 
sa tieto témy priniesť bližšie k ľuďom 
aj sem. Na  Sokratovom inštitúte 
pracujem na  projekte ODPADni 
z Bánoviec s cieľom znižovania tvorby 
odpadu. Do  projektu sa zapojila 
Základná umelecká škola Dezidera 
Kardoša, kde sa spolu s  EKO tímom 
stretávame každý mesiac. Naším 
cieľom je znížiť množstvo odpadu 
na ZUŠ DK prostredníctvom zaujíma-
vých workshopov, do ktorých sa môžu 
zapojiť všetci Bánovčania. 
 Vaše prvé aktivity?
Na  škole sme zaviedli separáciu 

odpadu, triedime papier, plasty, sklo. 
Minulý týždeň sme tvorili obrúsky 
s  včelím voskom, ktoré majú byť 

náhradou za  jednorazové plastové 
vrecká. V marci plánujeme vybudovať 
v  areáli školy kompostér na  bio-
odpad, chceme si vyrábať eko čističe 
do domácnosti a mnoho iného. Aktu-
álne môže verejnosť sledovať aktivity 
na  facebookovej stránke ODPADni 
z Bánoviec.
 Pomocnú ruku vám podali 

aj členovia občianskeho združenia 
Ži:va...

V  projekte ma podporili 
a poskytli aj činorodý priestor Ži:va, 
kde budeme raz mesačne organizovať 
zelené akcie pre verejnosť. Napríklad 
v januári sme premietali � lm A plastic 
ocean o  tom, ako sa mikroplasty 
dostávajú do našich jedál. A čo s tým 
môžeme spoločne urobiť. Vo februári 

plánujeme Zero waste karneval, kde 
chceme ukázať ako sa dá urobiť párty 
alebo oslava a  neprodukovať pritom 
odpad. Marcovou akciou bude výroba 
ručného papiera. A  v  apríli príde 
do  Ži:vy La Florita, blogerka o  tzv. 
pomalej móde, s  ktorou si ušijeme 
vrecká na potraviny... 
 Čo by ste chceli odkázať 

Bánovčanom?
Všetky aktivity so žiakmi ZUŠ 

DK alebo aj samotné akcie pre verej-
nosť v Ži:ve, alebo inde, sú začiatkom 
novej cesty Bánovčanov, ktorá vedie 
k  zníženiu tvorby odpadu v  meste, 
na školách alebo v samotných domác-
nostiach. Srdečne všetkých na  tieto 
akcie pozývam a  teším sa na  nich... 
Zmena je v nás.  (ab)

Ešte v  decembri 2017 
prišla učiteľka Iveta Pau-
lenová, ktorá je koordiná-
torkou environmentálnych 
aktivít v  Základnej škole 
Gorazdova, s  myšlienkou 
pravidelného upratovania 
sídliska Dubnička. Žiaci 
mali za úlohu čistiť najmä 
okolie základných škôl 
Gorazdova, Komenského 
a  pri ľahlé športoviská 
za  ulicami Mojmírova 
a Rastislavova. Nemalo ísť 
o  žiadnu „zištnú“ ekoak-
tivitu pri príležitosti Dňa 
Zeme, alebo sympatickú 
činnosť základnej školy 
pred zápisom prvákov. 
Cieľ bol jasný. Urobiť niečo 
len tak pre svoje životné 
prostredie, pokúsiť sa 
strhnúť i  nezainteresova-
ných občanov, pozorovať 
dopady tejto činnost i 
a  najmä po  určitom čase 
celú činnosť vyhodnotiť.
Žiaci sa starali o záujmové 

priestory podľa pravi-
delného dvojtýždňového 
rozpisu s  prihliadnutím 
na  počasie. Pri čistení 
sa striedali po  triednych 
kolektívoch pod vedením 
triednych učiteľov. K čomu 
sme dospeli? Zistili sme, 
že po vyčistení boli plochy 

naozaj pár dní o  niečo 
k rajšie.  Menej mi lým 
zistením bolo, že pred 
každým ďalším uprato-
vaním už boli plochy vo 
svojom pôvodnom, teda 
znečistenom stave. Taktiež 
sa k  nám nikto nepridal, 
respektíve sme nedoká-

zali nikoho s  obyvateľov 
strhnúť pre náš „divný 
koníček“.

Tlačí sa vám na  jazyk 
otázka, že načo to bolo 
vlastne dobré? Tu je 
odpoveď. Našich žiakov 
sa snažíme viesť cez skú-
senosť k  poznaniu. Iba 
prácou a  pozorovaním 
svojho okolia lepšie spo-
znajú akí naozaj sme. Len 
takto pochopia, že to ako 
žijeme, nezáleží od Bruselu 
ani od  migračnej krízy. 
Len my sami môžeme 
zmeniť životné prostredie 
k  lepšiemu, len my sami 
si musíme upratať pred 
vlastným prahom! Pre 
posilnenie tohto vedomia 
budeme v aktivite vytrvalo 
pokračovať.

Pesimistický článok? 
Ani nie! Tešme sa, že 
po týchto deťoch už nebude 
musieť nikto upratovať!

 Andrej Kúdela

spoločnosť4
Predstavujeme autorku projektu ODPADni z Bánoviec
Magdaléna Kalabová: Zmena je v nás

Ekoprojekt ZŠ Gorazdova - Smeti patria do koša

V  novembri minulého roka 
sme priniesli informáciu 

o založení EKO tímu na ZUŠ D. 
Kardoša, do ktorého sa môže 
zapojiť aj verejnosť. Jeho cieľom 
je znižovať tvorbu odpadu 
v škole i na území mesta. Rôzne 
eko aktivity prebiehajú pod 
vedením študentky Sokratovho 
inštitútu Magdalény Kalabovej, 
absolventky Gymnázia Janka 
Jesenského. EKO tím vznikol 
najmä vďaka projektu ODPADni 
z Bánoviec. Viac v rozhovore 
s Magdalénou Kalabovou...

Dnes píše Zuza.nka
O  čom inom, ako o  Žihadielku by som vám 

mala dnes napísať? Je príjemne neuveriteľné, koľko 
ľudí dokázala spojiť túžba a  snaha vyhrať pre naše 
mesto detské ihrisko. Mladí, starí, bezdetní... všetci 
hlasujú za Žihadielko. Ako včeličky! Veľmi vám/nám 
prajem to ihrisko. Ale hlavne vám/nám prajem takúto 
zomknutosť,  snaživosť a  mobilizáciu vo všetkom, 
čo môže nášmu mestu pomôcť. Pôjde to! Vznikla tu 
úžasná komunita mladých ľudí, ktorí „neplačú" nad 
tým, aké je tu všetko zlé. Práve teraz sa ukazuje, 
akú silu má hromadná snaha dosiahnuť cieľ. Nastal 
absolútny hlasovací ošiaľ... kto môže – nech pomôže. 
Hlasovanie trvá do  28. februára – treba zotrvať 
a nevzdať to. Podrobný manuál, ako hlasovať a postu-
povať nájdete v minulotýždňových novinách v článku 
Aničky Struhárovej. BÁNOVCE – SUPER MIESTO 
A  MESTO PRE ŽIVOT – (hlasujem a  vymýšľam 
motivačné heslá).

PS: Prosím všetkých nazapojených – zapojte sa! 
Hlasujte! Je to pár minút z vášho času – veľmi dobre 
a správne investovaných.  (zb)
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Organizátormi súťaže 
sú už celých 25 rokov Mesto 
Bánovce nad Bebravou, Cen-
trum voľného času a  Zák-
ladná umelecká škola D. 
Kardoša. Na  úvod patrilo 

javisko tónom akordeónu 
v podaní žiačky ZUŠ D. Kar-
doša Emy Slovákovej, na kla-
víri hral Jozef Gieci a na base 
Miroslav Mikuš. Podujatie 
s  privítaním hostí otvorila 
a moderovala Eva Lavríková, 
učiteľka hostiteľskej školy. 
Účastníkom sa prihovorila 
aj primátorka mesta Rudolfa 
Novotná. 

Tento rok bolo do súťaže 
v štyroch kategóriách prihlá-
sených 255 literárnych prác 
v poézii i próze. Porota pra-
covala, tak ako aj posledné 
roky, v  klasickom zložení 
Silvester Lavrík - spisovateľ 
a  zakladateľ súťaže, Dado 
Nagy - literárny kritik a spi-
sovateľ, a  Rozália Vlasková 
- redaktorka  Rádia Junior. 
Prvú, najmladšiu kategóriu 
vyhodnotila Rozália Vlas-
ková, ktorá aj s primátorkou 
Rudolfou Novotnou odo-
vzdali úspešným malým 
tvorcom diplomy s  titulmi 
Mladý Jesenský a knižné ceny. 
Pre osvieženie si účastníci 

slávnosti vypočuli ľudovú 
pieseň Zuzany Vigodovej 
s  klavírnym doprovodom 
Martina Lobotku. Dado 
Nagy zhodnotil tvorbu žiakov 
v  druhej kategórii a  spolu 

s  prednostom spoločného 
školského úradu Michalom 
Uhrínom (na  dolnej foto) 
odovzdali ceny. V  ďalšej 
prestávke žiačka ZUŠ 
Ma gd a léna  M i k u š ov á 
zahrala na  klavíri niekoľko 
ľudových skladieb. Riaditeľ 

hostiteľskej školy Silvester 
Lavrík ako porotca zhodnotil 
úroveň prác v tretej a štvrtej 
kategórii. Knižné ceny 
a diplomy mu prišli pomôcť 
odovzdávať ostatní členovia 
poroty. V podaní žiakov ZUŠ 
odznelo aj niekoľko víťaz-

ných prác z každej kategórie. 
Ako poslední v  programe 
vystúpili žiaci Ondrej Čer-
nuška a Jakub Dúcky. 

Titul Mladý Jesenský si 
prevzalo 49 nádejných spiso-
vateľov: v I. kategórii – zo ZŠ 
Partizánska sedem žiakov - 
Oskar Schuchmann, Adam 
Petrák, Nela Lobotková, 
Martin Kováčik, Lukáš 
Miklátek, Adam Labuda 
a  Lucia Novotková, štyria 
žiaci zo ZŠ Gorazdova 
- Veronika Ďurčiová, 

Rozália Harasymetsová, 
Peter Blaško a  Paulína 
Kubišová, štyria žiaci zo 
ZŠ Dvorec - Matúš Slovák, 
Tomáš Jandák, Jozef Jakál 
a  Salome Mária Pussová 
a zo ZŠ Komenského Laura 
Maláková, v  II. kategórii 

– zo ZŠ Gorazdova piati 
žiaci - Magdaléna Kluván-
ková, Adrián Václavík, 
Natália Kúdelová, Benedikt 
Zelenák a  Alexej Hollý, zo 
ZŠ Duklianska traja žiaci - 
Lucia Vékonyová, Miriam 
Tuchyňová a  Nella Dobro-

vodská, zo ZŠ Partizánska 
traja žiaci - Matúš Gízel, 
Lenka Magová a  Karolína 
Kukulová, zo ZŠ Dvorec 
Pau l í na  C h romeková 
a Vivien Horváthová, zo ZŠ 
Komenského Jakub Maj-
tányi a Michaela Kasalová, 
zo ZŠ Uhrovec Paulína Šutá 
a  Noemi Pastvová, zo ZŠ 
Zlatníky Šimon Čavojský, 
zo ZŠ Školská Ladislava 
Lukášová a  zo ZŠ Šišov 
Simona Godálová, v  III. 
kategórii – zo ZŠ Školská 

Veron i k a  Kop č a nov á 
a Žo� a Šimončíková, zo ZŠ 
Partizánska Eliška Piknová 
a Katarína Dutková, zo ZŠ 
Duklianska Mária Žaťková, 
zo ZŠ Komenského Eliška 
Čechová, zo ZŠ Gorazdova 
Katarína Oboňová, zo ZŠ 

Rybany Michaela Mišinová, 
zo ZŠ Šišov Sára Krištofová 
a  Eliška Darmová, zo ZŠ 
Zlatníky Katarína Dúcka, 
vo IV. kategórii si titul 
Mladý Jesenský prevzala 
Natália Petre zo ZŠ Parti-
zánska.  (cvč)
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Jozef Liška *1943

Opustili nás

Titul Mladý Jesenský pre 49 mladých autorov
Tradičná slávnosť prózy a poézie

Najmladší autori ocenení titulom Mladý Jesenský s primátorkou mesta Rudolfou Novotnou, s porotkyňou Rozáliou Vlas-
kovou a Evou Lavríkovou...  Foto: Roman Jedinák

Prosím rodičov s trvalým pobytom v meste Bánovce, 
ktorým sa narodilo alebo sa ešte len narodí v  roku 2019 
dieťatko v  susedných pôrodniciach, aby nám dali vedieť 
do redakcie na noviny@kulturabn.sk. Spoločenská rubrika 
je smutná, väčšinou sú v nej len mená zosnulých... a mená 
novonarodených Bánovčanov rozjasní nielen Spoločenskú 
kroniku, ale aj celé noviny! Preto radi uvítame, ak pošlete 
aj fotku dieťatka. Ďakujeme za spoluprácu...  redakcia

Prosba...

Tučková, Kateřina – Žítkovské 
bohyne. Žítkovské bohyne boli vychýrené 
veštkyne, liečiteľky, ale aj zaklínačky, 
ktorých povesť si doteraz pamätá mnoho 
ľudí od  Záhoria až po  Žilinu, pričom 
ich povesť siahala až do  Viedne. Vedeli 
pričarovať lásku, ale aj rozohnať divokú 
búrku. Ľudia ich nazývali bohyňami a ich 
umenie bohovaním... 

Tamas, Gellert – Laserový muž: 
V roku 1991 sa Štokholm mení na mesto 
strachu. Neznámy útočník ozbrojený 
laserovou ostreľovacou puškou postupne 
vystrelí na  jedenásť ľudí. Spája ich iná 
farba pokožky. Autor nás vo svojom 
dokumentárnom románe pozýva priamo 
do  duše vraha, ktorý sa neskôr stal 
vzorom Andersa Breivika.

Gillerová, Katarína – Ilúzia šťastia: 
Aneta začína mať nepríjemné tušenie, že 
v jej manželstve niečo nie je v poriadku. 
Pokúša sa zistiť príčinu, no zároveň 
musí riešiť dcérinu pubertu a  problémy 
v zamestnaní. Práve v  tom čase dostane 
od starej priateľky pozvánku na stretnutie. 
Aneta si uvedomí, že je jediná, ktorej sa 
rúca život...

Marsons, Angela – Krvavé stopy: 
Mŕtva žena s jedinou čistou bodnou 
ranou do srdca pôsobí na prvý pohľad ako 
obeť nevydarenej lúpeže a zdá sa, že život 
starostlivej a bezúhonnej sociálnej pra-
covníčky tak vyhasol omylom. Detektívke 
Kim Stonovej však na prípade čosi nesedí. 
Taký komplikovaný prípad ešte nemala...

Nové knihy v knižnici

T akmer jubilejný 25. ročník autorskej 
literárnej súťaže Jesenský 2018 už pozná 

svojich najlepších. Vyhodnotenie súťaže 
prebiehalo 18. januára v Sále Janka Jesenského 
ZUŠ DK ako slávnosť prózy a poézie 
s prídavkom hudby a spevu. 

Ži:va vám s potešením 
oznamuje, že má pre vás 
na  piatok 8. februára 
o  20.00 h hudobnú 
chuťovku – koncert 
pražského tria NINA 
ROSA, ktoré založila 
speváčka a huslistka Nina 
Marinová. Trio tvorené 
akordeonistom Michalom 
Mihokom a  gitaristom 
Antonínom Dlapom 
vzniklo v  roku 2016 
a na konte má už koncerty 
a festivaly u nás i zahraničí 
a nomináciu na Objav roka 
v Radio Head Awards 2017. 
Na  druhý deň v  sobotu 9. 

februára od  17. hodiny sa 
zas môžete tešiť na  ver-
nisáž domácej výtvar-
níčky Daši Ďurišovej. 
V  roku 2016 absolvovala 
štúdium na  Vysokej škole 
výtvarných umení v  Ban-
skej Bystrici, odbor voľné 
výtvarné umenie. Narodila 
sa v  roku 1990 v  Bánov-
ciach nad Bebravou, kde 
momentálne žije a  venuje 
sa tvorbe vo dvojici 
s  Jakubom Liptákom. 
Viac informácií o  cene 
vstupeniek na  jednotlivé 
podujatia a  aktuality náj-
dete na facebooku Ži:va.
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K  rýchlemu skolaudo-
vaniu momentálne chýbajú 
protipožiarné dvere so 
špeciá lnymi uzávermi. 
„U výrobcu týchto dverí došlo 
už dvakrát k  predĺženiu 
tohto termínu, momentálne 
posledný termín, ktorý 
máme k  dispozícii, je tretí 
februárový týždeň. Treba 
počítať s  tým, že ešte budú 
nasledovať niektoré stavebné 
práce, ktoré súvisia s  osa-
dením týchto požiarnych 
dverí,“ povedal prednosta 
mestského úradu Vladimír 
Vranka. Na  štadióne sa 

budeme korčuľovať až 
po  skolaudovaní štadióna. 
„Pokiaľ všetko dobre pôjde 
a neobjavia sa ďalšie rozpory 
zo strany štátnych inštitúcií, 
ktoré sa budú vyjadrovať 
ku kolaudácii, v  priebehu 
mesiaca marec by sme mali 
mať štadión skolaudovaný,“
prezradil prednosta MsÚ. 
Na  štadióne sa naplno 
začalo pracovať 9. októbra 
2018. Za ten čas sa vymenili 
mantinely, dobudovali sa 
tri šatne, miestnosť pre 
rozhodcov, trénerov či 
k lubovňa. Zo štadióna 

sa stáva pekný športový 
stánok, korčuliari aj mladí 
hokejisti už netrpezlivo 
čakajú na  napustenie ľadu. 
Za  posledné desaťročie 
zaznamenal slovensky hokej 
ústup z popredných pozícií. 
Slovenský hokejový zväz 
sa teraz pokúša o  návrat 
na výslnie. S receptom ako 

nato prichádza Richard 
Pavlikovský, ktorý 21. feb-
ruára zavítal do  Bánoviec. 
Bývalý profesionálny hoke-
jista a v súčasnosti predseda 
komisie Rozvojového centra 
hokejového regiónu Trenčín 
sa stretol s  primátorkou 
R u d o l fou  Novot nou , 
zástupcami hokejového 

klubu a  riaditeľom Správy 
majetku mesta Milanom 
Filom. Počas deväťdesiatmi-
nútového rozhovoru sa 
spoločne rozprávali o hokeji 
a zimnom štadióne, ktorého 
súčasnú podobu si Richard 
Pavlikovský po  rokovaní 
pozrel. Zimný štadión 
by privítal lepšiu rolbu, 
či úspornejšie svietidlá. 
Bývalý slovenský repre-
zentant poradil, u  koho 
hľadať na  Slovenskom 
hokejovom zväze pomoc. 
Ak by bol bánovský zimný 
štadión otvorený osem 
mesiacov v  roku, pre deti 
v regióne sa otvárajú veľké 
hokejové dvere, uvedomuje 
si to aj Richard Pavlikovský. 
Trenčiansky kraj je prvým 
na  Slovensku, kde sa majú 
zlepšiť podmienky hre hokej 
a práca s deťmi. Postarať sa 
o to majú kvalitne vzdelaní 

tréneri, nový zimný štadión 
v  Trenčíne, či korčuľujúce 
a  športujúce deti. Aj naše 
mesto je blízko k  tomu, 
aby sa od  jesene chodili 
školáci počas vyučovania 
organizovane korčuľovať 
a v doobedňajších hodinách 
sa venovali pohybovým 
aktivitám. „Môže to byť 
veľmi zaujímavá služba 
pre deti a  športuchtivých 
ľudí v  meste, toto chceme 
od  budúceho roka naštar-
tovať v  každom meste 
v  Trenčianskom kraji, kde 
máme hokejový štadión, 
a  teda verím, že v  Bánov-
ciach sa to stane realitou,“
prezradi l Pavl ikovský. 
Presný termín, kedy sa 
na  zimnom štadióne bude 
slávnostne strihať páska, 
nie je známy. Všetci však 
dúfajú, že to bude čím skôr. 

(aj)

O  tú zmenu sa majú 
postarať predovšetkým noví 
hráči. Lodivodovi Viliamovi 
Ilkovi sa na  tréningoch 
hlási viacero nových mien: 
„Momentálne skúšame desať 
nových hráčov. Nebudem 
hovoriť mená, lebo ešte nie 
sú dohodnuté formality. 

Nechcem byť konkrétny, je to 
na dohode klubov a � nanč-
ných možnostiach nášho 
klubu. Ale istotne z  desia-
tich hráčov, keď sa podarí 
aspoň polovica vybaviť, 
budeme spokojní,“ prezradil 
tajomník Spartaka. Aký 
veľký bude zimný prievan 

v  zostave Spartaka, ukáže 
čas. Na druhej strane mená, 
ktoré si už dres Spartaka 
neoblečú, sú známe. „Budem 
konkrétny, zimnú prípravu 
pre pracovné povinnosti 
nezačali Radovan Gabriška, 
Adam Ondruška a  Dositej 
Dražković, obidvaja bran-
kári rovnako tak skončili 
pre pracovné povinnosti. 
Po  operácii sú Dominik 
Daniš a  Enrico Okrucký,“
povedal Milan Kráľ. Ako 
posledný celok tabuľky sa 
naši futbalisti chcú predo-
všetkým zachrániť. „Cieľom 
je jednoznačne záchrana 

mužstva v  štvrtej lige. 
Nezávisí to len od  našich 
výkonov, ale aj od  počtu 
zostupujúcich tímov v štvrtej 
lige, do  piatej ligy sa môže 
prepadnúť jedno mužstvo, 
dve družstvá alebo až tri. 
Prípravu na  odvetnú časť 
odštartovali naši futbalisti 
7. januára. Do  marcového 
štartu ligy ich čaká neľahký 
program. Po  dohode s  tré-
nerom Ilkom, ktorý zatiaľ 
ostáva trénerom, bude plán 
nasledovný: Cez pracovné 
dni do  asi polovice feb-
ruára budú tréningy počas 
pondelkov, v  utorok bude 

tréning na  ihrisku, v  stredu 
posilňovňa a  plaváreň, 
v  piatok tréning a  sobotu 
bude vždy prípravný zápas. 
Po  prvý majstrovský zápas 
muži odohrajú sedem 
prípravných zápasov,“ 
povedal na margo zimných 
tréningov tajomník klubu. 
Futbalový Spartak to nie sú 
len muži, ale aj mládežnícke 
kategórie, ktoré už rovnako 
odštartovali zimnú prí-
pravu. „Dorastenci a  žiaci 
začali zimnú sezónu podobne 
ako dospelí siedmeho 
januára. Dorastenci a  žiaci 
budú mať prípravu v areáli 

Spartaku a  v  okolitých 
terénoch, ako sú vodáreň, 
plaváreň, posilňovňa, 
športová hala... K dispozícii 
budú mať aj malé a  veľké 
ihrisko s  umelou trávou. 
Prípravkári majú ešte tento 
mesiac prípravu v športovej 
hale alebo na  základných 
školách,“ dodal na  záver 
rozhovoru bývalý hráč 
bánovského Spartaka či 
Dunajskej Stredy. Klub 
Spartak je momentálne vo 
fáze akéhosi reštartu a očis-
ťovania sa od  všetkého, čo 
mu v minulosti spôsobovalo 
problém.  (aj)

Svoje trináste stretnutia 
v MOL lige odohrali naše 
hádzanárky proti Písku. Z 
lavičky ich už viedla Nataša 
Paulovičová, ktorá sa po 
odchode trénera Michala 
Hradila ujala kormidla 
nášho tímu. Premiéra v 
najvyššej česko-slovenskej 
ženskej lige nedopadla 
skúsenej mládežníckej 
trénerke vyslovene zle, ale 
z víťazstva sa netešila. V 
úvode stretnutia sa družstvá 
striedali vo vedení. Lepšie 
začali hostky, no v 8. min 
Matušincová zo sedmičky 
poslala domáce do vedenia 
4:3. O dve minúty Kubi-
šová vrátila Písku vedenie, 
keď upravovala na 4:5. 
Vzápätí Alžbeta Obstová 

zrovnala skóre, no hostky 
odpovedali trojgólovou 
šnúrou, po ktorej do 14. 
min odskočili na stav 5:8. 
V 21.min Hauserová zo 
sedmičky natiahla rozdiel v 
skóre už na päť zásahov, keď 
zvyšovala na 8:13. V závere 
prvého dejstva  Bánovčanky 
zmiernili manko a do šatní 
odchádzali družstva za 
stavu 12:15. Úvod druhého 
polčasu lepšie vyšiel 
našim dievčatám, ktoré 
sa zásluhou Matušincovej 
a Bencovej dotiahli na 
rozdiel jedného gólu 14:15. 
Na začiatku 38.min Matu-
šincová znižovala na 17:18, 
lenže hostky v rozpätí troch 
minút išli do štvorgólového 
trháku 17:21. Naše dievčatá 

už nenašli síl na odpoveď, 
naopak, hostky po dvoch 
zásahoch Eresken natiahli 
rozdiel v skóre v polovici 
48.min na šesť gólov 20:26. 
Na konci 57.min dosiahol 
Písek najvyššie vedenie v 
stretnutí, keď Eresken zvy-
šovala na 24:32. V závere 
duelu najlepšia strelkyňa 
MOL ligy naša Karolína 
Matušincová dvomi pres-
nými zakončeniami sko-
rigovala stav stretnutia na 
konečných 26:32. Zostava 
Sokol Bánovce: Bežová, 
Kucharčik - Bencová 1, Bri-
dová 1,  Hollá 1, Ráciková 1, 
Paulová, Vaňová, Šipláková, 
A.Obstová 4, Matušincová 
11/2, K.Obstová 7, Mináre-
chová.  (mp,aj)

šport6

Zimný štadión tesne pred dokončením, až v marci 

Spartak v reštarte a očisťovania sa od všetkých problémov z minulosti
Tréner Viliam Ilko skúša desať nových hráčov

Z víťazstva sme sa opäť netešili  Sokol Bánovce – Sokol Písek 26:32 (12:15)

Z ačiatkom februára by sa mohlo 
na našom zimnom štadióne konečne 

korčuľovať... Túto informáciu ste sa 
dozvedeli v jednej z októbrových reportáží 
BTV aj z Bánovských novín. Dnes sa hovorí 
o konci marca. 

Bánovskí futbalisti nám na jeseň veľa 
radosti neurobili. Po štrnástom kole 

figurujú v pásme zostupu, v klube sa preto 
snažia o zmenu. Viac sme sa dozvedeli 
z rozhovoru z tajomníkom klubu Milanom 
Kráľom... 

Na lavičke našich hádzanárok došlo 
opäť k zmene, v poradí k tretej. Po štyroch 
stretnutiach odstúpil Michal Hradil. Rodák 
z Považskej Bystrice zasadol na lavičku 
Bánoviec v decembri pred dohrávkou 6. 
kola v Michalovciach, kedy vystriedal 
hrajúcu trénerku Zuzanu Hollú. Tá viedla 
družstvo v zápasoch 7. až 9.kola, keď 
predtým abdikoval na tento post Richard 
Makýš. Dôvodom odchodu trénera Hradila 
boli údajné rozdielne názory medzi ním a 
predstaviteľmi klubu ohľadom vedenia 
družstva žien. „V piatok osemnásteho 
januára som na porade s vedením klubu 
oznámil, že od ďalšieho týždňa z Bánoviec 
odchádzam. A v sobotu v Zlíne som to 
povedal aj hráčkam. Do Bánoviec ma zavo-
lali, aby som pomohol, a myslím si, že sa 

mi to vo veľkej miere aj podarilo. Dievčatá 
to nemajú ľahké, pri takom malom počte 
tréningových jednotiek nie je ľahké konku-
rovať iným klubom. Podarilo sa nám účinne 
spojiť tréningy  s dorastenkami a nastaviť  
hernú koncepciu. Preto sa chcem poďakovať 
za spoluprácu trénerkám Paulovičovej a 
Hollej, a dievčatám za to, že sa dokázali pri-
spôsobiť väčšej náročnosti a disciplíne, ktorú 
si MOL liga vyžaduje. Vytvoril sa super 
kolektív, vrátane dorasteniek. Aj preto si 
dievčatá zaslúžia oddaných fanúšikov, ktorí 
ich budú ťahať k dobrej hre. Bol som rád, že 
som spoznal aj nových priateľov. Dievčatám 
a celému klubu želám veľa úspechov. Môj 
život bude zatiaľ pokračovať bez hádzanej,“
povedal na margo svojho odchodu Michal 
Hradil.  (mp)

Hádzanárky už trénuje Nataša Paulovičová
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 Dám do  prenájmu 1-izbový byt v  Bánovciach nad 
Bebravou. Tel. 0902 538 823.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.
 Predám štvorizbový rodinný dom po  čiastočnej 
rekonštrukcii, s  veľkým pozemkom, potokom 
za  záhradou na  Partizánskej ceste . Nehnuteľnosť 
je vhodná i  na  podnikanie. Cena dohodou. Tel. 
0905 150 856 , volať po 17.00 hodine.
 Predám zámočnícku techniku - Frionius 500, 
Plazma do  25 mm – kompresor a  iné zámočnícke 
príslušenstvo. Dohoda možná, treba vidieť. Tel. 
0903 44 22 89.
 Ponúkam prácu - zvárač CO2 a pomocný pracovník 
cca 800 € v čistom. Tel. 0903 442 289.

INZERCIA

Zasnežený školský dvor ako telocvičňa v prírode
Školský dvor ZŠ Par-

tizánska poskytuje deťom 
tejto školy celoročne priestor 
na  zábavné pohybové hry. 
Zimnému obdobiu so snehovou 
nádielkou sa deti tešia najviac, 
lebo sa môžu dosýta vyšantiť. 
Dobré snehové podmienky 
využívajú učitelia s  deťmi 
denne, hlavne v rámci aktivít 
výchovy mimo vyučovania. 
Vymysleli sme si aj prehliadku 
stavieb zo snehu, preteky 
v gúľaní sa dolu kopcom, pre-
teky v najdlhšej bobovej dráhe, 
či hádzanie snehovými guľami 
na  cieľ. Všetci sa zo snehu, 
ale i  z  krásneho priestoru 
za školou, veľmi tešíme...  (zš)

Tohtoročný január sa môže 
popýšiť peknou nádielkou snehu. Aj 
siedmaci a ôsmaci zo ZŠ Školská, ktorí 
sa prihlásili na  lyžiarsky výcvikový 
kurz, sledovali snehové podmienky 
v  lyžiarskom stredisku Kasárne 

Javorníky, kde sa mal uskutočniť. 
Autobusom zamierili do obce Makov, 
ale pre kalamitné snehové podmienky 
ich postupne odviezli autami z obce 
do hotela Hájenka, kde boli všetci 
ubytovaní. Hneď prvý večer uskutoč-

nili prieskum do  zasneženej prírody. 
Ďaleko neprišli, pretože už po krátkej 
vychádzke sa na malej čistinke začala 
guľovačka. Po  večeri boli všetci 
oboznámení s  programom výcvi-
kového kurzu pre 20 začiatočníkov 
a  20 pokročilých. Každý deň pred 
večerným programom inštruktori 
zhodnotili jednotlivcov i  skupiny 
a vydali pokyny na nasledujúci deň. 
Osobné voľno žiakov bolo určené 
na  oddych, rozhovory so spolu-
žiakmi na  izbách i večerné aktivity, 
ktoré boli bodované a v závere kurzu 
vyhodnotené. Počas týždňa nezazna-
menali inštruktori žiaden výchovný 
problém ani porušenie školského 
poriadku. Lyžiarsky výcvik splnil 
svoj cieľ po  vzdelávacej i  výchovnej 
stránke a naplnil očakávania zúčast-
nených.  (zš)

Lyžovačka ZŠ Školská počas kalamity

Dolnoozorovský karneval na ľade

Členovia DHZ Dolné 
O z o ro vc e  k a ž d o ro č n e 
v zimnom období napúšťajú 
na plochu športového areálu 
pri hasičskej zbrojnici vodu 
za účelom vytvorenia ľadovej 
plochy, slúžiacej nielen 
pre domácich korčuliarov. 
Okrem toho spolu s občian-
skym výborom organizujú 
aj karneval. V  tomto roku 
vhodné podmienky vznikli 
počas predposledného januá-
rového týždňa. A tak nič neb-

ránilo tomu, aby sa v sobotu 
26. januára uskutočnil aj 
karneval na  ľade. Pri jeho 
príprave pomáhali vo via-
cerých prípadoch i  samotní 
rodičia spolu so svojimi 
deťmi. S príchodom štrnástej 
hodiny začali v  sprievode 
svojich rodičov či starých 
rodičov postupne prichádzať 
tí najmenší, preoblečení 
za  nejakú rozprávkovú 
bytosť, či zástupcov živočíšnej 
ríše, no a  nesmel chýbať 

ani zástupca hasičského 
zboru. Na  začiatku všet-
kých prítomných privítala 
predsedníčka občianskeho 
výboru Mária Peťovská. 
Nasledovalo spoločné fotenie,  
promenáda aj  voľné korču-
ľovanie masiek. Podujatie 
vyvrcholilo slávnostným 
vyhodnotením, kde sa zo 
sladkej odmeny mohol tešiť 
úplne každý. Okrem zábavy 
a  občerstvenia niektoré 
deti s  radosťou pomáhali 

aj pri nevyhnutných úpra-
vách ľadovej plochy, ktoré 
bolo treba urobiť priamo 
„za  chodu.“ Komu bolo 
veľmi zima, mohol sa zohriať 
priamo v hasičskej zbrojnici. 
Viacerí návštevníci areál 
ľadovej plochy neopustili 
ani po  ukončení karnevalu 
a využili príležitosť zakorču-
ľovať si, zahrať hokej, či len 
tak sa porozprávať so svojimi 
známymi. 
 Text a foto: Marek Kasala

Kadeti Bánov-
ského basketbalo-
vého klubu odohrali 
19. a 20. januára 
svoje ďalšie majstrovské 
stretnutia, keď najskôr 
v sobotu nastúpili na 
palubovke Nitry. Okrem 
záverečnej štvrtej štvrtiny 
sa naši basketbalisti najmä 
vplyvom vysokého počtu 
stratených lôpt nevedeli 
dostať do tempa, čo 
efektívne hrajúci domáci 
dokázali využiť vo svoj 
prospech. Po záverečnom 
klaksóne sa Nitrania tešili 
z víťazstva 70:56.

Na druhý deň sa 
kadeti BBK predstavili 
na palubovke doposiaľ 
nezdolaného lídra tabuľky, 
družst va ŠBK Junior 
Levice a treba podotknúť, 
že odohrali oveľa lepší 
zápas ako v Nitre. Zverenci 
trénera Gajdoša sa do 
favorita stretnutia doslova 
zahryzli, bojovali o každú 
zdanlivo aj stratenú loptu, 
čím domácich v prvej 
štvrtine zaskočili a túto 
časť hry vyhrali v pomere 
12:21. Do druhej štvrtiny 
domáci prišli s agresívnou 
celoplošnou obranou, čím 
prinútili našich kadetov k 
viacerým stratám a takto sa 
im podarilo do veľkej pre-
stávky stretnutie vyrovnať. 
Tretia aj štvrtá časť hry bola 
neuveriteľne vyrovnaná, 
keď vo vedení sa striedali 
obe družstvá avšak, no ani 

jednému z nich sa 
nepodarilo odskočiť 
na výraznejší rozdiel. 
Žiaľ, až v samotnom 

závere premenili domáci 
dve dôležité strely, na ktoré 
Bánovčania už nedokázali 
adekvátne odpovedať . 
Diváci v levickom dome 
športu boli svedkami 
naozaj kvalitného kadet-
ského basketbalu s drama-
tickým vyvrcholením.

Najbl i ž š ie  k ade t i 
BBK odohrajú dohrávané 
stretnutie doma proti BK 
Inter Bratislava 30. januára 
o 17.30 h a svoje posledné 
stretnutia základnej časti 
odohrajú taktiež v domácej 
športovej hale najskôr 2. 
februára o 17.00 h proti 
Karlovke Bratislava a v 
nedeľu 3. februára  o 11.00 
h na rovnakom mieste 
proti Malackám.

BK M SPU Nitra 
- BBK 70 : 56, štvrtiny 
16:12, 19:9, 21:11, 14:24, 
fauly 14:11, TH BBK 14/8. 
Body: R. Jancusko 22, M. 
Špánik 10, M. Lagin 9, S. 
Urban 8, M. Kolárik 4, P. 
Gajdoš 2, T. Belák 1, M. 
Miklo, D. Fišer, J. Crha. 
ŠBK Junior Levice - BBK 
68 : 61, štvrtiny 12:21, 
18:10, 16:16, 21:14, fauly 
22:9, TH BBK 23/14. Body: 
M. Špánik 25, S. Urban 16, 
M. Kolárik 8, M. Lagin 5, 
R. Jancusko 5, P. Gajdoš 
2, M. Miklo, D. Fišer, T. 
Belák, J. Crha. (mu,aj)

Super výkon kadetov
na víťazstvo nestačil
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Za nové ihrisko Žihadielko hlasujte denne!

Jeden hlas pošlete tak, že 
budete hlasovať za Bánovce 
nad Bebravou a  druhý tak, 
že si denne zahráte hru 
s včielkou Majou. Hru treba 
dohrať do  konca, inak sa 
bonusový hlas nepripočíta.

Postup pri hlasovaní je 
nasledovný: 1. Na  počítači, 
alebo telefóne si navoľte 
stránku https://zihadielko.
lidl.sk/. 2. V  pravom 
hornom rohu nájdete 
okienko v ktorom sa môžete 
prihlásiť, alebo registrovať. 
Otvorte ho. 3. Môžete sa 
prihlásiť buď cez facebook, 
alebo mail. Zadajte mailovú 
adresu, vaše meno a  priez-
visko a  oba malé štvorčeky 
odkliknite (súhlasíte s  pra-
vidlami hry) 4. Zadajte svoje 
telefónne číslo v  správnom 
tvare: +421 901  234  567 
(namiesto prvej nuly zadajte 

+421 a  pokračujte svojím 
číslom) Odošlite. 5. Na  váš 
telefón vám príde kód, ktorý 
musíte napísať do  okienka. 
Odošlite. 6. Otvorilo sa vám 
okienko, kde treba napísať 
Bánovce nad Bebravou. 
Odošlite svoj hlas.
7. Zahrajte si bonusovú hru. 
Posúvajte symboly tak, aby 
boli aspoň 3 rovnaké vedľa 
seba, alebo pod sebou. Hru 
musíte dohrať do konca.

Ak budete potrebovať 
akúkoľvek pomoc, môžete 
sa obrátiť na  vytvorenú 
stránku na  facebooku 
Žihadielko pre Bánovce nad 
Bebravou. Sú tam tisícky 
ľudí, ktorí vám ochotne 
pomôžu. Naozaj potrebu-
jeme každý hlas, pretože aj 
iné mestá súťažia o  to, aby 
pre svoje deti toto ihrisko 
vyhrali. Okrem veľkej výhry 

pre celé mesto sme pripravili 
aj malé súťaže ako motiváciu 
za  hlasovanie. Ak denne 
budete hlasovať, môžete 
sa zapojiť tak, že budete 
posielať fotky obrazovky 
na  spomínanú facebookovú 
stránku Žihadielko pre 
Bánovce nad Bebravou. 

Apelujeme na  všetky 
skupiny ľudí: Riaditelia 
škôl, prosíme vás o  dovo-
lenie a  podporte svoje deti 
v  hlasovaní za  ihrisko! 
Starostovia mestských častí 

a  okolitých obcí, vyzvite 
svojich občanov k  hlaso-
vaniu. Hasiči, športovci, 
umelci,  dôchodcovia , 
mládež, ujovia, tety, doktori, 
poslanci, rodičia, babky, 
dedkovia... Všetci vy máte 
denne v  rukách mobilné 
telefóny. Spojme sa ako 
veľká komunita a  dokážme 
nielen sebe, ale aj všetkým 
naokolo, že vieme držať 
spolu a ťahať za jeden koniec 
lana. Ďakujem! 

Anna Struhárová

M ilí občania Bánoviec. Ako každý rok, 
tak aj tento sa uchádza naše mesto 

o víťazstvo v hre o detské ihrisko Žihadielko. 
Každý z nás môže poslať denne minimálne 
dva hlasy. Ak budeme všetci denne hlasovať 
a hovoriť o súťaži novým ľudom v našom 
okolí, podarí sa nám spoločne vyhrať ihrisko 
v hodnote 87 000 eur.

Obec Žitná-Radiša, Obecný úrad 105, 956 41 Uhrovec v súlade s § 18a ods. 2 a ods. 8 písm. c/ zák. č. 369/1990 Z. z. o obecnom 
zriadení, v znení neskorších predpisov a v zmysle uznesenia Obecného zastupiteľstva Obce Žitná-Radiša

vyhlasuje voľbu hlavného kontrolóra obce Žitná-Radiša 
Požiadavky:
- ukončené minimálne úplné 
stredoškolské vzdelanie
- písomný súhlas so zverej-
nením osobných údajov 
- úradne overená fotokópia prí-
slušného dokladu o najvyššom 
dosiahnutom vzdelaní
- žiadosť a profesijný životopis 
s  prehľadom doterajšej praxe 
s uvedením pracovnej pozície 
a  informáciu o  podnikaní, či 
členstve v  iných podnikateľ-
ských orgánoch

- výpis z registra trestov nie 
starší ako 3 mesiace
- znalosť základných noriem 
sa mospráv y, ekonomi k y 
a účtovníctva.

Všeobecné podmienky:
- hlavný kontrolór je volený 
obecným zastupiteľstvom 
na 6 rokov s úväzkom 0,13 %
- funkcia hlavného kon-
trolóra nie je zlučiteľná 
s výkonom funkcie poslanca 
obecného zastupiteľstva, 

funkcie v  štátnej správe, 
dozornej rade, prípadne 
v  inom kontrolnom orgáne 
obce, 
- HK vykonáva kontrolu úloh 
obce vyplývajúcich z pôsob-
nosti a kompetencií obce.

K a nd id át  n a   f u n k c iu 
hlavného kontrolóra obce 
Žitná-Radiša zašle a lebo 
odovzdá písomnú prihlášku 
s predpísanými náležitosťami 
a prílohami do 15. februára 

2019 do  12.00 h na  Obecný 
úrad v  obci Žitná-Radiša, 
Obecný úrad 105, 956  41 
Uhrovec, v  uzavretej obálke 
označenej „VOĽBA HLAV-
NÉHO KONTROLÓR A“, 
NEOTVÁRAŤ!“ Výberové 
konanie sa uskutoční 22. feb-
ruára 2019. Vyhlasovateľ si 
vyhradzuje právo nezaradiť 
do  v ýberového konania 
uchádzačov, ktorí nespĺňajú 
podmienky a  nepredložia 
požadované doklady.


